



## Ocular Melanoma (OM)

**OM is rare**, affecting approximately five in a million people; about 200 cases are diagnosed per year in Canada. Like other melanomas, it begins in melanocytes – the cells that produce the pigment melanin. Also referred to as uveal melanoma, 90% of primary OM develops in the choroid.

**Uveal Melanoma** - The uvea is a three-layered part of the eye. It is made up of the choroid, iris and ciliary body. Uveal melanoma can form in any of these layers and is named for where it forms:

- Choroidal melanoma
- Iris melanoma
- Ciliary melanoma
- Conjunctival Melanoma

For more info, watch our webinar:  
[www.bit.ly/OcumelWeb](http://www.bit.ly/OcumelWeb)

You are  
not alone

## Ocumel Canada

Ocumel Canada, an initiative of Save Your Skin Foundation, was founded in 2019 in order to help those diagnosed with OM find the latest information about the disease and a supportive community for patients and caregivers. If you or someone you know has been touched by this rare cancer and is in need of assistance, please reach out to us.

Visit [OcumelCanada.ca](http://OcumelCanada.ca) to find up-to-date educational and support resources from Canada, the United States, and around the world. Or join our support group on Facebook here: [Fb.com/groups/Ocular-MelanomaConnect](https://Fb.com/groups/Ocular-MelanomaConnect).





## Mélanome Oculaire (MO)

**Le mélanome oculaire** est rare et touche environ cinq personnes sur un million ; environ 200 cas sont diagnostiqués chaque année au Canada. Comme d'autres mélanomes, il commence dans les mélanocytes - les cellules qui produisent la mélanine pigmentaire. Également appelé mélanome uvéal, 90 % des MO primaires se développent dans la choroïde.

**Mélanome uvéal** - L'uvée est une partie de l'œil à trois couches. Elle est composée de la choroïde, de l'iris et du corps ciliaire. Le mélanome uvéal peut se former dans n'importe laquelle de ces couches et est nommé d'après l'endroit où il se forme :

- Mélanome choroïde
- Mélanome de l'iris
- Mélanome ciliaire
- Mélanome conjonctival



# Vous n'êtes pas seul

## Ocumel Canada

Ocumel Canada, une initiative de la Fondation Sauve ta peau, a été fondée en 2019 afin d'aider les personnes diagnostiquées d'un MO à trouver les dernières informations sur la maladie et une communauté de soutien pour les patients et les soignants. Si vous ou quelqu'un que vous connaissez avez été touché par ce cancer rare et avez besoin d'aide, n'hésitez pas à nous contacter.

Visitez le site: [SauveTaPeau.ca/OcumelCanada](http://SauveTaPeau.ca/OcumelCanada) pour trouver des ressources éducatives et de soutien actuelles provenant du Canada, des États-Unis et du monde entier. Ou joignez-vous à notre groupe de soutien sur Facebook ici : [Fb.com/groups/OcularMelanomaConnect](https://www.facebook.com/groups/OcularMelanomaConnect).